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Anexa 4 

RAPORT DE EVALUARE AL COMISIEI DE ABILITARE
 

Din data de: 17.06.2021
 

Numele si prenumele candidatului: DUHNEA Cristina 
Titlul tezei de abilitare : Challenges facing financial markets and entrepreneurship-crises, 
competition , financial integration, new technologies, sustainable business development 
Domeniul de studii universitare de doctorat: Finante 
Denumirea lnstitutiei Organizatoare de Studii Universitare de Doctorat (IOSUD) unde a avut loc 
sedinta publ ica de sustinere a tezei de abilitare: Universitatea Transilvania din Brasov 

Punctele tari ale teze i de abilitare: 
candidata are 0 capacitate ridicata de a lucra in echipa , materializata in publicarea unor 
articole de special itate, 
rnodul de prezentare ~i rnodul in care a raspuns la tntrebari a reliefat cunoasterea 
temalicilor abordate. ------ - - --- --- _ .._..

Punctele slabe ale tezei de abilitare : 
se rernarca existenta unor carente metodologice ~ i limite ale cunoasterii tehnicilor 
utilizate in cercetarea ~tiintifica . 

candidata trebu ie sa cepuna un etort de clarificare conceptuala mai substantial legat de 
subiectele abordate in dorneniul financiar, 
este necesar un efort de crestere a calitat ii publicatiilor stlintltice accesate in reviste din 
domeniul Core Economics. 

lntrebarile formulate de cornisie si raspunsurue candidatuiui 
Prof.dr. Bogdan DIMA 
Cum v-et! defini dometi iu! principal ~i domeniul secundar in cercetarea 9tiintifica? 
Consider ca teza dovedeste ca preocuparea mea este in zona pietelor financ iare, majoritatea 
cercetarilor fiind concentrate in aceasta zona. Colaborand cu colegi din diverse domen ii de 
cercetare au aparut 9i alte preocupari ca cele legate de satistactia consumatorulu i de servicii 
financiare 9iantreprenoriaUantreprenon. 

Cum a/ege(i/ selecta(i un jumalla care va decide(i sasubmite(i erticole? 
Este 0 abllitale pe care am dobandit-o dupa mai multe tncercarl, am incercat sa trimitem la 
jurnale din Core Economics, am avut experiente diverse. Ne-am oriental cupa scopul jurnaluluL 

Cum ati putea defini tocusul unui jumal ca Sustainability? 
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Din experienta noastra, l-am ales pentru ca articolul nostru abordeaza un subiect legat de 
dez voltarea sustenabila In turisrn, subiect care se inscrie in dlrectiile lor. Totodata am apreciat 
modalitatea rapida de raspuns din partea jurnalului, nu sunt in rnasura sa discut etica lor. 

De ce aN folosit signalling theory ei nu pecking order? 
Nu am un argument in acest sens. 

Cete modele exista in clasa GARCH? 
In cercetare am Iolosit ~i testat 4 modele. 

Care a fost argumentul pentru care atl abordat eonceptul de shadow banking pentru Romania? 
Institutiile de microcreditare se insctiu in aceasta categorie? 
Am plecat de la detlnitte si de la Green Paper (Comisia Europeana), in 2013 cane am realizat 
studiul activele financiare de pensii private nu erau dezvoltate ca astazi 
Da, institutiile de rnicrocredrtare se tnscriu in aceasta categorie, am avut in vedere Rapaartele 
BNR care cuprind toate institutiile financiare. 

Care este eadrul reglementativ cu privire la cerinteie de susiinete a tezelor de doctorat? 
Reglementarile in domeniu au fost actualizate in anul 2020 si fiecare universitate are criterii 
rninirne peste nivelul reglementat. 

Prof .dr. Marius Sarin DINCA 
ExpJicati paragraful2 de la pagina 47. 
Acest paragraf se retera la faptul ca deciziile politice de la inceputul anului 2000 au condus la 
cresterea crizei creditelor cu efecte asupra fiecarui american (este putin ambigua formularea ). 

Nu sunt edificat asupra ordinului de merime din graficele de la pagina 136. 
Este 0 gre?eala In acele grafice, este vorba despre rniliarde nu milioane.
 

La ce universitate v-ati g{mdit sa va afiliati?
 
Scopul pentru care am pornit in acest demers este obtinerea gradului didactic de profesor, nu
 
m-am gandit inca la universitatea la care sa rna afiliez desi Irni doresc in viitor
 

Prof .dr. Alin ANDRIE~
 

Aveti un punct central al cercetstitor pe care te-et! realizat? 0 contributie prineipala la domeniu?
 
in teza de abilitare am indus nurna i articolele care se au condus la Indeplin lrea criteriilar de
 
abilitare dar cele mai multe dintre cercetarile realizate se concentreaza pe plata de capital ~i pe
 
satisfactia consumatorului de prod use bancare.
 

Care este contributiaJimportanta primului studiu?
 
Primul articol este mai mult descriptiv, prezinta descrlptiv 0 serie de ind icatori ?i arata
 
preocuparile pentru criza econornica, nu are 0 cercetare aprotundata.
 

Ati luat in caleul riscul sistemic la al doilea model (pg 25)? 
Nu, nu se retera la riscul sistematico 

Cum ati caleulat political uncertainty? 
Am plecat de la presupunerea ca sunt fenomene ~i evenirnente politice, schirnbari ?i decizii 
bruste (scaderi de salarii, modificarea TVA) care au determinat schirnbari in rnediui economic 

Cum ati euantificat impactul incertitudinii pollfice asupra volatilitf!!Jtji? 
Nu am cuantiFicat impactul ci am observat doar ca exist a 0 corelatle intre evenimentele politice
 
?i cresterea volatilitatu.
 

Care este iumstatu! jumal in care tiotit: sa publicati?
 
Irnpreuna cu colegii me] am articole trimise la Journal of Business Economics and Management
 

?I Applied Review of Economics.
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Observatiile comisiei
 
Orientarea spre reviste din Quartila 1, din domeniul Finante.
 

Rezultatul votului :
 
2 voturi pentru ~i 0 abtinere
 

CONCLUZIA COMISIEI DE ABILITARE:
 
Se propune acordarea atestatului de abilitare candidatei DUHNEA Cristina
 

COMISIA DE ABILIT ARE 

Nume ~i prenume: Sernnatura 

Prof.dr. Bogdan DIMA 

,1L\ ~ "'1\'i ' ''->'''/ ",","-' Y......A_, 

Prof.dr. Alin ANDRIE9 " / 

Prof.dr Marius Sorin DINCA 
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Anexa 5 
Universitatea Transilvania din Brasov
 
Facultatea de ~tiinte economice ~i administrarea afacerilor
 

PROCES VERBAL 

Tncheiat cu ocazia sustinerii publi ce a tezei de abilitare elaborata de conf . dr . DUHNEA 
Cristina. In vederea obtineru atestatului de abilitare, tn domeniul Finante. 

Pregedintele deschide sedinta, anunta scopul ~i prezinta comisia de specialisti , torrnata din :
 
SPECIALIST: Prof.dr. Bogdan DIMA
 
SPECIALIST: Prof.dr. Alin ANDRIE9
 
SPECIALIST: Prof.dr. Marius Sorin DINCA 

5e da cuvantut dne i conf. dr. DUHNEA Cristina, care prez inta sinteza tezei de abilitare. 
Se da cuvantul, in continuare, specialistilor din components comisiei de specialitate pentru 
evaluarea teze i de abilita re. 

Se cons ernneaza Intrebarile formulate de membrii comisiei de specialitate ~i de publicul 
participant, precum ~i raspunsurile candidatului: 
1. Cum v-ati defini domeniul principal si domeniul secundar i n cercetarea 9tiin'ifica?
 
Raspuns: Consider ca teza dovedeste ca preocuparea mea este in zona pietelor finan ciare.
 
majoritatea cercetarilor fiind concentrate In aceasta zona . Colaborand cu colegi din diverse
 
domenii de cercetare au aparut 9i alte preo cupari ca cele legate de satistactia consumatorului
 
de servicii financiare 9i antreprenoriaUantreprenori.
 
2. Cum alege\il selectati un jurnal la care va decideti sa subrnitet i articole ?
 
Raspuns: Este 0 abilitate pe care am dobandit-o cupa mai multe lncercari, am incercat sa
 
lrimitem la jurnale din Core Economics , am avut experiente diverse. Ne-am orient at dupa scopul
 
jurnalului.
 
3. Cum ati putea defini focusul unui jurnal ca Sustainability?
 
Raspuns: Din experienta noastra, I-am ales pentru ca articolul nostru abordeaza un subi ect
 
legat de dezvoltarea sustenabita Tn turism, subiect care se Tnscrie In directiile lor. Totodata am
 
apre ciat modalitatea rapid a de raspuns din partea jurnalului, nu sunt In rnasura sa discut etica
 
lor.
 
4. De ce ati folosit signall ing theory 9i nu pecking order?
 
Raspuns: Nu am un argument in acest sens.
 
5. Cate modele exists in clasa GARCH?
 
Raspuns: In cercetare am folosit 9i testat 4 modele.
 
6. Care a tost argumentul pentru care ati abordat conceptul de shadow banking pentru
 
Romania? lnstitutiile de micro cred itare se inscriu in aceasta categorie?
 
Raspuns: Am plecat de la definitie sl de la Green Paper (Comisia Europeana), in 2013 cand am
 
realizat studiul aetivele financiare de pensii private nu erau dezvoltate ca astazi .
 
Da, instttutiile de microcreditare se tnscriu tn aceasta categorie. am avut in vedere Rapoartele
 
BNR care cuprind toate institutule financiare .
 
7. Care este cadrul reglementativ cu privire la cerintele de sus'inere a tezelor de doctorat?
 
Raspuns: Reglementarile in domeniu au fost actualizate in anul 2020 9i fiecare universitate are
 
criterii minime peste nivelu l reglementat.
 
8. Explicati paragraful 2 de la pagina 47.
 
Raspuns: Acest paragraf se rete ra la faptul ca deciziile politice de la inceputul anului 2000 au
 
condus la cresterea crizei creditelor cu efecte asupra fiecaru i american (este putin ambigua
 
form ularea l.
 
9 . Nu sunt edificat asupra ordinului de rnarirne din graficele de la pagina 136.
 
Raspuns: Este 0 gr8geala In acele grafice, este yorba despre miliarde nu milioane.
 
10. La ce universitate v-ati gandit sa va afiliati? 
Raspuns: Scopu\ pentru care am pornit in acest demers este obtinerea gradului didactic de 
profesor, nu m-am gandit inca la universitatea la care sa ma afiliez desi trni doresc In viitor 
11. Avef un punct central al cercetarilor pe care le-a~i realizat? 0 contributie princ lpala la 

domemu? 
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Raspuns: in teza de abilitare am inclus nurnai articolele care se au condus la Indeplinirea 
criteriilor de abilitare dar cele rnai multe dintre cercetarlle realizate se concentreaza pe plata de 
capital 9i pe satisfactia consumatorului de produse bancare. 
12. Care este contributianmportanta primului studiu ?� 
Raspuns : Primu l artico l este mai mult descriptiv, prezinta descriptiv 0 serie de indicatori 9i arata� 
preocupanle pentru crlza econornlca, nu are 0 cercetare aprofundata.� 
13. Ali luat in calcul riscul sisternic la al doilea model (pg 25)?� 
Raspuns: Nu, nu se retera la riscul sisternatlc� 
14. Cum ali calculat political uncertainty?� 
Raspuns: Am plecat de la presupunerea ca sunt fenomene si evenimente politice, schimbari 9i� 
decizi i bruste (scaoeri de salarli, modificarea TVA) care au determinat schlrnbari in mediul� 
economic.� 
15. Cum ati cuantificat irnpactul incertitudins politice asupra volat ijt atii?� 
Raspuns: Nu am cuantificat impactul ci am observat doar ca exists 0 corelatie intre� 
evenimentele politice 9i cresterea volatllitatii .� 
16. Care este urm atorul jurna I in care doriti sa publican?� 
Raspuns : Irnpreuna cu colegii mei am articole trimise la Journal of Bus iness Economics and� 

Management 9i Applied Review of Economics .� 

In final, dupa delioerari , presedintele de comisie prezinta rezultatu l propus de cornisia de� 
specialitate.� 
In inche ierea sedintei, se da cuvantul candidatului.� 

Presedinte, Secretar, 
Prof .dr. Gabriel Bratucu Conf.dr. loana Bianca Chitu 
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